

會務回顧

Matters of Administration in Retrospect

籌款活動部

Fund Raising Activities Department

籌款活動部

善款的多寡與資助項目成正比例，所以苗圃的籌款活動也趨向多元化。

Fundraising Department

The amounts of the donations vary with the scales of the projects subsidized. That is why our fundraising activities are getting more diversified.

義工名單

List of Volunteer

專責部長 張益謙

Department Director

Cheung Yik Him

副部長 梁興平

Vice Department Director

Happy Leung



苗圃助學長征 2009

Sowers Action Long March for Education 2009

參加人數：
No. of participants: **212**

善款數字：
Total Amount of Donations: **\$2,548,733.96**

活動特色

繼承苗圃助學長征國際大型步行籌款活動，以長征精神於風光吸引或具有歷史的地區步行籌款助學，以資助中國西部貧困地區的教育培訓事業，並且於香港及內地推廣苗圃助學長征品牌及宣傳助學訊息。是次苗圃助學長征 - 雲南行重走盧沽湖、女兒國、虎跳峽等地段。

Special features

Sowers Action Long March for Education, a large-scale international fundraising walk in succession to the spirit of the Long March, goes through beautiful sightseeing places or historical regions to raise funds for education and training in the impoverished regions in the western parts of China. The event also promotes the brand Sowers Action Long March for Education and the message of walk for education in Hong Kong and the mainland. This year the Yunnan march will go to Lugu Lake, the Kingdom of Women and the Tiger Leaping Gorge again.

善款用途

部份善款用於雲南改善教育之用，餘款會用以偏遠山區教育。

Use of donations

some will be used for education improvement in Yunnan and the rest for education in the remote mountain regions.



籌委會

Organizing Committee

主席	夏金寶	Chairperson	Ha Kam Bo
宣傳籌款組		Promotion & Fund Raising	
副主席	廖漢德	Vice Chairperson	Liu Hon Tak
組員	區少偉	Member	Billy Au
	陳家仁		Kenneth Chan
	陳家成		Chan Ka Shing
	崔少予		Tsui Siu Yu
行動組		Operation	
副主席	梁興平	Vice Chairperson	Happy Leung
組員	丁永強	Member	Ting Wing Keung
	林志偉		Billy Lam
	羅小鳳		Eva Luo
	廖素蘭		Sarah Liu
	梁劍鳳		Laura Leung
	譚鳳蘭		Sandra Tam
籌款副主席		Vice Chairperson - Fund Raising	
李志強		Raymond Li	
秘書	顏慧金	Secretary	Sharon Ngan
	彭素恒		Nicole Pang
財務	周麗瑩	Treasurer	Kate Chow



籌款活動部
Fund Raising Activities Department

苗圃挑戰 12 小時 2009 Sowers Action Challenging 12 Hours 2009

參加人數：**1851** 善款數字：**\$2,429,008.97**
No. of participants: Total Amount of Donations:

活動大使：**鄧萃雯小姐、黎耀祥先生**
Activity Ambassador: Miss Tang Sui Man, Mr Wayne Lai

挑戰之星：**黃德森、李麗珊伉儷**
Stars of Challenging 12 Hours: Mr Sam Wong, Mrs Wong Lee Lai Shan

活動特色

今屆活動除了如往常項目外，新加添「豆丁挑戰 2 小時」。目的為提供一既可親子又可籌款的活動給參加者。路線在城門水塘賞蝶園舉行。

Special features

Apart from the usual items, a new one "Little Giant Challenging 2 Hours" was introduced. This innovation made the event a parent-child activity as well as a charity walk. The route for the kids was inside the Butterfly Garden of Shing Mun Reservoir.

善款用途

善款用於學生資助、教師培訓等軟件工程上。

Use of donations

For software projects like student subsidy, teacher training etc.



籌委會

Organizing Committee

主席	羅惠儀 +	Chairperson	Jenny Law +
宣傳籌款組		Promotion & Fund Raising	
副主席	阮思玲	Vice Chairperson	Vicky Yuen
組員	劉美儀 鍾超美 鍾慧欣 陳皓	Member	Jennifer Lau May Chung Michelle Chung Nova Chan
行動組		Operation	
副主席	冼玉蓮	Vice Chairperson	Melina Sin
顧問	婁國芳	Consultant	Mabel Lau
組員	吳靜儀 梁培德 劉俊銘 侯綺嫻 洪淦輝	Member	Iris Ng Rocky Leung Leo Lau Karen Hau Hung Kam Fai
財務	蔡映芝	Treasurer	Ivy Choy
技術支援	冼志文	Technical Support	Ray Sin



+ 職員 Staff

雅居樂苗圃行路上廣州 2010

Agile Sowers Action Walk to Guangzhou 2010

參加人數：**219** 善款數字：**\$2,412,353.2**
 No. of participants: Total Amount of Donations:

名譽顧問：**司徒乃鍾先生**
 Honoray Advisers: **Mr. Nigel Szeto**

活動特色

今屆的行路上廣州開拓了一條嶄新集廣東的文化特色及民族精神於一身的路線，途經開平碉樓及南樓、鶴山、佛山至廣州市。

開平碉樓於 2007 年 6 月列入《世界遺產名錄》。碉樓源於明朝後期，隨著華僑文化的發展而鼎盛於二十世紀初，是融中西建築藝術於一體的華僑土建築群體，現存 1833 座，主要用於防匪、防滲及居住，千姿百態，異彩紛呈。

2001 年國務院公佈開平碉樓為全國重點文物保護單位；2005 年被評為「廣東最美的地方」、「全國歷史文化名村」；2006 年被評為「中國最值得外國人去的 50 個地方」金獎、「廣東最美的鄉村」示範點和「廣東省最佳旅遊景區」。2007 年 6 月列入《世界遺產名錄》。

善款用途

部份善款用於雲川甘貴山區持續改善教育之用，餘款會用以改善廣東偏遠山區職中教育。

Special features

This year, our Walk to Guangzhou open up a new route, which was a combination of Guangdong cultural features and our national spirit. The route went through Kaiping Watchtowers and South Building, Heshan, Foshan to Tian He Gymnasium, Guangzhou City.

The Kaiping Watchtowers, included in the "World Heritage List" in June 2007, were built in the late Ming Dynasty. Many of these watchtowers were built in the early 20th century when the overseas Chinese cultures were developing. This cluster of watchtowers, built by the overseas Chinese with a combination of Chinese and western architectural styles, were mainly used as protection against bandits and waterlogging as well as living quarters. The existing 1833 watchtowers stand elegantly in the region.

The State Council announced the Kaiping Watchtowers as a national key cultural relics protection unit in 2001. In 2005 they were acknowledged as "The most beautiful place in Guangdong" and a "National historical and cultural village". In 2006, they won the Gold Prize of "Top 50 places foreigners must go in China", was recognized as a demonstration site of "The most beautiful village in Guangdong" and "The best sight-seeing district in Guangdong Province". In June 2007, they were included in the "World Heritage List".

Use of donations

Some of the donations are used for sustainable education improvement in the mountain regions in Yunnan, Sichuan, Gansu and Guizhou.



籌委會

- 主席** 張群卿
- 副主席** 朱永昌
- 宣傳組** 蘇玉怡
梁佩儀
陳志英
黃君建
- 行動組** 鄺奕權
梁達年
容子成
余永發
- 總務組** 容子成
余永發
洪淦輝
翁智堅
- 財務** 黃君建
- 文書組** 李淑霞
- 支援組** 王曼麗
梁婉玲

Organizing Committee

- Chairperson** Rosetti Cheung
- Vice Chairperson** Chu Wing Cheung
- Promotion** Rebecca So
Dion Leung
Edward Chan
Kent Wong
- Operation** Kwong Yick Kuen
Gary Leung
Yung Chi Shing
Yu Wing Fatt
- General Affairs** Yung Chi Shing
Yu Wing Fatt
Hung Kam Fai
Yung Chi Kin
- Treasurer** Kent Wong
- Secretary** Clare Lee
- Support** Judy Wong
Vivian Leung

